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Algemene beschouwingen ChristenUnie Ridderkerk, 5 november 2015 
 

Het jaar 2015 loopt al bijna weer op zijn eind. Terugkijkend op het afgelopen jaar zien we op 

wereldniveau dat de wereld op haar grondvesten schudt. De situatie in o.a. Afghanistan, Syrië, 

Eritrea en Somalië wordt steeds schrijnender. En laten we ook Oost-Oekraïne niet vergeten. Al deze 

oorlogen komen voort uit een honger naar macht, het opdringen van de eigen idealen aan anderen 

en het ontbreken van respect en liefde voor de naaste. Dat deze strijd zich niet alleen in het Midden-

Oosten, Azië en Afrika afspeelt, hebben we kunnen merken aan de aanslagen in o.a. Frankrijk en 

Zweden en een aantal ternauwernood verijdelde aanslagen in België, bijvoorbeeld in de Thalys. In 

Nederland kunnen we gelukkig nog gewoon over straat, al weten we nooit waar het gevaar schuilt.  

Economisch gezien kruipt Nederland weer uit de recessie, de eerste stijgende lijnen zijn weer te zien. 

Al is het uiteraard van belang om die stijgende lijn vast te houden, laten we toch vooral ook met de 

beide benen op de grond blijven staan. De jaren van de ‘zeepbellen’ hebben we toch wel gehad, en 

van geleerd?  

In de tweede helft van 2015 was de toenemende vluchtelingenstroom hoofdonderwerp in de media 

en politiek. Iets wat eerst wereldnieuws was, werd al snel ook in Nederland een flinke opgave. Op 

lokaal niveau heeft de raad in Ridderkerk, op initiatief van de ChristenUnie, in motie 2015-052 ons 

college gevraagd om te onderzoeken op welke manier we als Ridderkerk een bijdrage zouden kunnen 

leveren in de toenemende druk op de Asielzoekerscentra. Ook de komst van het AZC in Beverwaard 

is iets wat ons als Ridderkerk doet confronteren met de grote nood die er is op het gebied van 

huisvesting van deze vluchtelingen. We moeten ons niet laten verleiden om in te spelen op 

sentimenten of incidenten, maar vooral hierin de rust bewaren. Bezorgdheid bij omwonenden in o.a. 

Bolnes is begrijpelijk en die mag er ook zijn. Laten we echter niet alleen naar onze eigen zorgen 

kijken, maar deze bespreken, acties instellen en tegelijk ook voor de ander zorgen! 

2015 was ook het jaar van de invoering van de 3 decentralisaties. Het tempo lag in 2014 al erg hoog 

om alle voorbereidingen op 1 januari 2015 gereed te krijgen. Vervolgens was er geen moment om 

even ‘bij te komen’, want vanaf die 1 januari ontstonden de eerste onduidelijkheden, kwamen de 

eerste cases en moesten de nog niet ingewerkte gebiedsteams functioneren alsof men nooit iets 

anders had gedaan. Tegelijkertijd bleek dat de vooraf verkregen informatie over cliënten lang niet 

compleet of zelfs geheel niet beschikbaar was en dat bijvoorbeeld de zorgverzekeraars niet mee 

wilden werken. We kunnen constateren dat er door professionals in die onzekerheid hard en met 

veel inzet gewerkt is, waarvoor onze complimenten.  

Voor de ChristenUnie Ridderkerk was 2015 ook een jaar van een verandering. Onze fractievoorzitter 

Cor Louter trad af en trok zich terug uit de politiek. Hij werd als fractievoorzitter opgevolgd door 

Robert Kooijman en Arie van Nes schoof als nieuw raadslid aan.  

De Ridderkerkse begroting 2016 is op een andere wijze vormgegeven dan we in Ridderkerk gewend 

waren. In een proces wat samen met de raad is uitgevoerd, is een nieuwe indeling gekozen die meer 

aansluit bij indelingen die ook in vele andere gemeenten worden gehouden. Vergelijken wordt 

eenvoudiger en doordat de indeling beter aansluit bij de ‘taal van de burger’ wordt het ook 

transparanter. De ChristenUnie vindt de opzet geslaagd nu we het resultaat mogen zien. De 

begroting wordt straks nog toegankelijker, wanneer de cijfers ook op een digitale manier via de 

website of een app, ontsloten worden. De ChristenUnie wil in de toekomst toewerken naar meer 

wijkgerichte budgetten, waarin we bewoners van buurten meer regie geven in wat er in hun wijk zou 
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moeten gebeuren. In de aanbiedingsbrief bij de begroting 2016 wordt aangegeven dat het college in  

januari 2016 met de raad in gesprek gaat over de nog te formuleren prestatie-indicatoren. Kan het 

college meer uitleg geven over de wijze waarop we dit proces met elkaar gaan doorlopen? We zullen 

onze algemene beschouwingen hierna verder vormgeven conform de nieuwe opzet van de 

begroting. Zo kunnen we er allemaal nog wat meer aan wennen.  

1. Bestuur en (overheids)participatie 
In 2015 is de Metropoolregio Rotterdam Den Haag (MRDH) gestart. Doordat we hier ook als 

Ridderkerk aan deelnemen, hebben we zicht op wat er wordt besproken en bestuurd en daar mede 

een stem in, al is het slechts een kleine stem. Van belang is om vooral te zorgen dat de MRDH zich 

richt op de afgesproken pijlers (Verkeer en Economie). Daarnaast moeten we ons als zelfstandige 

gemeente ook richten op bijvoorbeeld onze zuiderburen, de Drechtsteden. 

Contacten dienen we niet alleen op peil te houden met andere gemeenten maar juist met onze 

inwoners. De telefonische bereikbaarheid heeft lange tijd ondermaats gepresteerd qua wachttijden, 

maar daarvan lijken de ingezette maatregelen nu te werken. We zien uit naar de verdere 

ontwikkelingen rond het communicatieplan, waarin ook de sociale media duidelijker de aandacht 

krijgt, net als een verlevendiging van het Gemeentejournaal in De Combinatie overigens. Ook de 

ontwikkeling van de nieuwe Ridderkerk-app zien we als een verbetering. 

2. Veiligheid 
Een extra BOA aanstellen, alleen om aan de norm te voldoen, is wat ons betreft een onvoldoende 

reden. Maar er is genoeg te doen als het gaat om een veilige woon-, leef- en werkomgeving, ook voor 

BOA’s. De ChristenUnie zet echter vooral in op sociale alertheid door de samenleving zelf en de inzet 

van vrijwilligers zoals de buurtpreventie. Wij zien meerwaarde in een betere samenwerking tussen  

de BOA’s en  de buurtpreventieteams rond uitwisseling en overdracht van bevindingen aan elkaar. 

De digitale dienstverlening van de vergunningverlening wordt verder verbeterd. Diverse 

vergunningen kunnen reeds digitaal aangevraagd worden. De persoonlijke dienstverlening en 

advisering moet hier echter niet onder lijden. De voordelen van digitalisering moeten vooral voor de 

Ridderkerker zelf tot uitdrukking komen.  

3. Verkeer, vervoer en wegen 
De heringerichte Lagendijk, de rotonde op de Vlietlaan en de fietsstraat in de Molensteeg zijn mooie 

verbeteringen die de fietser echt meer comfort geven. We zijn nog in afwachting van het 

tweerichtingenfietspad bij Salem, het laatste stukje Lagendijk en de Kievitsweg en zien ook graag dat 

de fietsverbindingen tussen wijken onderling verder wordt versterkt. Dit sluit ook aan bij de vraag die 

we in de bespreking van de Kadernota reeds aan de verantwoordelijk wethouder hebben gesteld, om 

ook meer oog te hebben voor het ‘klein leed’ rond fietspaden. Eén van die kleine verbeteringen is het 

openstellen van de winkelgebieden voor fietsers, buiten de winkeltijden. We hebben dit punt in 2013 

ook al genoemd. We dienen hiertoe een motie in. 

Naast verbeteringen in het fietsnetwerk is ook het openbaar vervoer van groot belang. De relaties 

met de grote voorzieningenclusters om ons heen zijn belangrijk, niet alleen in de spitsperioden, maar 

ook daarbuiten. Wat de ChristenUnie betreft zijn daar best nog wel verbeteringen in door te voeren, 

zonder dat dit direct ook meer geld zou moeten kosten. De opzet van buslijn 601 is daar een mooi 

voorbeeld van. Kleinschalig, maar inmiddels belangrijk voor diverse Ridderkerkers. Dat zou toch ook 

een mooi en goedkoper alternatief kunnen zijn dan de bijna lege bussen die nu regelmatig door 

Ridderkerk rijden? Van het bespaarde geld zijn dan weer extra ritten in de rustige uren mogelijk.  
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Dat er nu rechtstreeks vanaf Rotterdam en Dordrecht met de Waterbus naar Kinderdijk wordt 

gevaren varen is natuurlijk mooi, de ChristenUnie is voorstander van het verbeteren en 

verduurzamen van het openbaar vervoer over water. Maar als dit betekent dat het Driehoeksveer 

daardoor minder inkomsten genereert en om die reden niet meer in de vaart gehouden kan worden, 

is dat een ongewenste ontwikkeling. Kan de wethouder ons op dit punt geruststellen? 

Gezien de verwachte toename van het aantal elektrische auto's, ook binnen Ridderkerk, is het mooi 

dat het college met een voorstel zal komen om te blijven voorzien in het aanleggen van 

laadvoorzieningen en het elektrisch rijden zo te blijven stimuleren. We kijken met belangstelling uit 

naar het voorstel en willen het college meegeven om na te denken over de type laadpunten, de 

procedures en de verordeningen om de laadvoorzieningen in onze buitenruimte en samenleving 

inpasbaar te houden. 

4. Economische zaken 
De extra inzet op de economie met een uitbreiding van een extra bedrijfsfunctionaris is van belang. 

De gemeente wil verbinden en faciliteren op vele gebieden. Het college bezoekt al enige tijd met 

regelmaat bedrijven en instellingen. Deze investering in tijd en aandacht zien wij graag. Het is goed 

dat bedrijven zich gewaardeerd voelen in Ridderkerk en ook hun zorgen kunnen uitspreken tijdens 

zo'n bezoek van het dagelijks bestuur van de gemeente Ridderkerk. 

De gemeente heeft onder andere met de participatiewet een extra taak gekregen om via het 

bedrijfsleven meer mensen aan werk te helpen. Dan moet je een goede relatie met de ondernemers 

hebben en onderhouden. Ook op gebied van duurzaamheid kan en haalt de gemeente nieuwe 

ideeën op en moet ze waar nodig de regie voeren en de mogelijkheden en onmogelijkheden helder 

hebben. Die samenwerking is na het ondertekenen van het SER akkoord hard nodig. Met elkaar 

maken we de noodzakelijke stappen en wordt invulling gegeven aan het thema duurzaamheid.  

De detailhandel had en heeft het moeilijk en ook in Ridderkerk staan er winkelpanden leeg. Mede 

dankzij inzet van het college is de samenwerking van de winkeliers in het centrum verbeterd. We 

roepen het college op hier met onverminderde energie op in te blijven zetten. Met een mogelijke 

toekomstige BIZ (bedrijfsinvestering zone) worden alle winkeliers met ondersteuning van en het 

faciliteren door de gemeente min of meer verplicht zich in te zetten voor het winkelgebied en 

behouden we een mooie positie als winkelhart van en voor Ridderkerk en daarbuiten. We blijven 

pleiten voor behoud van buurtwinkels en wanneer nodig moeten ze op onze steun kunnen rekenen. 

De zondag als rustdag blijft voor ons ook een zegen die we graag handhaven. 

5. Onderwijs 
Ouders kunnen kiezen voor een school die qua identiteit en methodiek aansluit bij de opvoeding 

thuis en daarnaast ook de meeste toekomstkansen voor het kind genereert. Betrokkenheid van 

ouders is noodzakelijk om het beste uit het kind te halen en om de relatie school- thuis optimaal te 

houden. Daarnaast pleiten we voor een vinger aan de pols vanuit school voor de thuissituatie. Ook 

pleiten we voor aandacht voor schoolverzuim en kwetsbare jongeren door dit in een vroeg stadium 

te signaleren en hierop te acteren. Dit is van belang vanwege het mogelijke stagneren van hun 

cognitieve en sociale ontwikkeling bij vroegtijdig schoolverlaters en de kans om blijvend niet mee te 

kunnen komen in de maatschappij.  

We verwachten in het integraal accommodatieplan ook een visie met betrekking tot het omgaan met 

de oude schoolgebouwen. Wordt het slopen of, juist in deze tijd, het behoud van scholen en het 

duurzaam inrichten ervan. We maken ons op dit moment zorgen om de voormalige huishoudschool. 

In de vorige raadsperiode hebben we gepleit voor een tijdelijke invulling van het pand, om verval te 
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voorkomen. Ons bereiken nu signalen dat, ondanks de tijdelijke invulling, het pand verpaupert. 

College, houdt u hier zicht op? Kunt u ons informeren over de bouwkundige staat van dit pand?  

We zijn blij dat ook het muziekonderwijs voor Ridderkerk behouden lijkt te zijn, nu het reddingsplan 

van ToBe op steun kan rekenen van de belangrijkste subsidiënten. We hopen snel definitief uitsluitsel 

over de reorganisatie van ToBe te ontvangen. 

6. Cultuur, sport en groen 
Bewegen is gezond en vooral leuk. Daarom is behoud van voorzieningen en een visie daarop van 

belang. Naast dat we gezond willen leven moeten we ook zorgen voor een gezonde leefomgeving en 

dus aandacht houden voor het duurzaam inrichten en gebruiken van sportlocaties, niet te snel 

slopen, geen onnodige verspilling van energie en gebruik van fossiele energie. De te plaatsen 

zonnepanelen op de Fakkel zijn een mooi voorbeeld. 

Diverse sportclubs hebben wensen en noden ten aanzien van de beschikbare ruimte die ze 

momenteel hebben. De ChristenUnie heeft hier al herhaaldelijk aandacht voor gevraagd en dit wordt 

nu opgepakt binnen het Integraal Accommodatie Plan. De compleetheid van de aanpak is mooi, maar 

moet niet tot verdere vertraging van de uitwerking leiden. We kijken dan ook uit naar de 

behandeling van dit onderwerp in het eerste kwartaal van 2016 en hopen daarbij op een goede 

oplossing voor alle sportclubs en in het bijzonder voor de clubs die zich nu al een tijd behelpen met 

te beperkte middelen. 

Het inzetten van inwoners op het gebied van inrichting en onderhoud aan de buitenruimte biedt 

kansen. De gemeente voert tot nu toe geen actief beleid op het in bruikleen geven van kleine stukjes 

groen in de buurten. Als we de Ridderkerker meer in eigen kracht willen zetten is het logischer om 

tot actief beleid te komen en de inwoners zelf meer invloed te geven in het beheren van de buurt. 

Wat ons betreft kunnen de inwoners meer geprikkeld worden en gestimuleerd om waar mogelijk 

snippergroen in gebruik te nemen van de gemeente en ontstaat er een win-win situatie. We zullen 

hiertoe een motie indienen. 

7. Jeugd 
De jeugd heeft de toekomst. Daarom verdient de jeugd een omgeving die warm is, opvoedend, 

sturend en leidend tot zelfstandigheid. Ouders hebben in dezen de eerste verantwoordelijkheid, 

maar ook wij als maatschappij dienen deze verantwoordelijkheid te dragen. Een goede opvoeding 

begint en eindigt met het voorleven door volwassenen. Wij zetten dus niet alleen in op preventieve 

kant binnen jeugdbeleid, maar juist ook op de bewustwording van het gedrag dat een ieder in de 

maatschappij vertoont en het voorbeeld wat hij/zij daarmee afgeeft richting onze jeugd.  

Ten behoeve van de verdere ontwikkeling van de Jeugd- en Gezinsteams (JGT’s) heeft het college de 

interne programmalijn ‘Doorontwikkeling gebiedsteams’ opgezet. Welke kansen en uitdagingen ziet 

het college voor de komende periode als het gaat om het functioneren van de gebiedsteams? We 

vragen u om inzicht te geven in deze programmalijn ‘Doorontwikkeling gebiedsteams’. 

De ChristenUnie ziet hierin graag een sterkere verweving van de JGT’s met de scholen. Het 

schoolmaatschappelijk werk, wat nu vanuit de JGT’s plaatsvindt, staat hierdoor fysiek wat verder van 

de ouders vandaan. Door de professionals meer samen te laten werken met de scholen (en dan niet 

‘slechts’ per mail of telefonisch, maar door ook regelmatig fysiek aanwezig te zijn), kan deze drempel 

geëlimineerd worden. Daarnaast is een verdere samenwerking met de gebiedsteams van belang, om 

zo snel multi-problematiek te kunnen herkennen en daar het juiste behandelplan voor opstellen. Is u 

bekend of dit eenvoudig en snel te verbeteren is of dat dit bijvoorbeeld om extra capaciteit vraagt? 
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Al vroeg beginnen met de voorbereiding op het basisonderwijs en het aanbieden van voor- en 

vroegschoolse educatie (VVE) is ook in Ridderkerk nuttig en nodig. We ondersteunen het 

uitgangspunt dat peuterplaatsen en de VVE plaatsen voor iedereen beschikbaar en haalbaar moet 

blijven en er een goede samenwerking en aansluiting moet zijn met de ander sociale partners in het 

Ridderkerkse jeugddomein. 

8. Welzijn en zorg 
We hebben kunnen constateren dat er met veel bevlogenheid, vooral ook van de inhoudelijke 

professionals, gewerkt is om de overgang naar de nieuwe werkwijze zo geruisloos mogelijk te laten 

zijn, voor de organisatie maar vooral ook voor de cliënten. Toch is ook gebleken dat het een 

ingrijpender klus is geweest dan vooraf vanuit Den Haag was bedacht. Met het bij elkaar zetten van 

verschillende professionals van diverse organisaties ontstaat wel een groep personen, maar nog geen 

team.  

Ten aanzien van de kanteling van de zorg hebben we signalen ontvangen dat er soms wel erg strikt 

wordt gekeken naar het zelf oplossend vermogen van de cliënt. ‘Eigen kracht’ moet niet verworden 

tot een dogma, maar zou eerder stimulerend moeten zijn, waar beide partijen (cliënt en overheid) in 

gezamenlijkheid tot een goede oplossing kunnen komen. Daar waar een zorgaanbod vanuit de 

gemeente zou kunnen bijdragen aan een beter welzijn van een cliënt, zouden we dat zeker nu in de 

beginfase van deze kanteling niet tegen moeten gaan. Zeker niet wanneer er nog geen signalen zijn 

dat we een flinke financiële overschrijding van ons beschikbare budget hebben. Niemand wordt 

beter van een financieel overschot op het begrotingsonderdeel 'Welzijn en Zorg'. We dringen er dan 

ook bij het college op aan om zich vooral te richten op de inhoudelijke zorg en (nu nog) wat minder 

op de opvoedkundige taak dat hulpvragers eerst zelf moeten proberen hun problemen op te lossen. 

Het stimuleren/ vergroten van de zelfredzaamheid kan daarbij uiteraard nog wel een goede 

maatregel zijn. We vragen de wethouder aan te geven of en hoe zij dit punt opneemt met de 

uitvoeringsverantwoordelijken en de raad daarover te informeren. 

De ChristenUnie vindt het belangrijk dat er vanuit de overheid aandacht is voor de kwetsbaren in 

onze samenleving. De Bijbel geeft ons op diverse plaatsen aan dat we oog moeten hebben voor de 

zwakkere medemens in onze samenleving. Aandacht voor het thema ‘eenzaamheid’ is wat dat 

betreft ook van belang. Zeker nu ‘het netwerk’ weer belangrijker gaat worden, zullen we ons ervan 

moeten verzekeren dat iedereen wel een netwerk heeft. Het komende jaar zal er naast verdere 

bewustwordingscampagnes ook vanuit de gebiedsteams en vrijwilligersorganisaties meer aandacht 

moeten komen voor dit thema. Hoe groot is de problematiek in Ridderkerk? Om dit onderwerp meer 

in beeld te krijgen, dienen we een motie in rond dit onderwerp.  

Ten aanzien van de opvang van vluchtelingen, we hadden het er in onze inleiding al over, is de 

ChristenUnie benieuwd naar de mogelijkheden die wij als Ridderkerk kunnen bieden. Zijn er 

leegstaande kantoorpanden in beeld? Is er gekeken naar mogelijkheden voor co-housing? Of zouden 

bijvoorbeeld leegstaande gemeentelijke panden als de P.C. Hooftstraat, Industrieweg of bijvoorbeeld 

de dependance van De Botter tijdelijk beschikbaar gesteld kunnen worden voor opvang van 

vluchtelingen? Diverse gemeenten om ons heen hebben hun verantwoordelijkheid hiervoor al 

genomen en hebben tijdelijke noodopvang georganiseerd. Wellicht is die noodopvang nog steeds 

nodig of kan Ridderkerk misschien meer betekenen in het voor langere duur opnemen van 

vluchtelingen met een status. Met een groot aantal vrijwilligers dat Ridderkerk heeft, en met behulp 

van  organisaties en kerken die bereid zijn om hun steentje bij te dragen aan de opvang (in de vorm 

van bezoek, coaching, lessen etc.), zouden we het COA wellicht ook voor een klein deel uit de brand 

kunnen helpen?  
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Graag horen we van het college de resultaten van het onderzoek nav motie 2015-052, en welke 

bijdrage de gemeente Ridderkerk kan leveren in het oplossen van de vluchtelingen-problematiek. 

Tegelijk nemen we de gevoelens van onveiligheid van een deel van de Ridderkerkers serieus. Zijn er 

inmiddels op ambtelijk en/of bestuurlijk niveau inmiddels al gesprekken gevoerd met Rotterdam 

omtrent het AZC in Beverwaard?  

2015 was het startjaar van de Ridderkerkse afdeling van Stichting Present Nederland. Inmiddels zijn 

er al 28 projecten geweest en is Present een onmisbare partner geworden voor andere 

welzijnsorganisaties zoals Karaat en Vluchtelingenwerk. Laten we echter ook onze vele vrijwilligers en 

mantelzorgers niet vergeten. Jongeren, maar vaak ook ouderen stellen zich belangeloos beschikbaar 

om voor hun gezinslid, familie, bekende of onbekende te zorgen. Van verzorgende taken tot 

huishoudelijke klusjes en niet te vergeten voor een goed of gezellig gesprek. Naar hen moet onze 

waardering uitgaan, zij dragen in toenemender mate onze gemeenschap. Dit is wat we wilden met de 

transitie: meer eigen kracht en versterking van de netwerken in onze Ridderkerkse samenleving. 

9. Werk 
Om goed zicht te hebben op het totaal aan mogelijkheden die we bieden aan inwoners die vallen 

binnen de inkomensgrens tot 110% en 130% van de bijstandsnorm heeft het college naar aanleiding 

van motie 2014-39 toegezegd om te komen tot een integraal armoedebeleid. In de bijdrage rond de 

kadernota hebben we het belang aangegeven van een spoedige bespreking van dit beleidsdocument. 

Temeer ook omdat dit vele raakvlakken kent met andere onderwerpen. Helaas is aan onze oproep 

nog geen gehoor gegeven en staat het armoedebeleid nu voor het eerste kwartaal van 2016 op de 

planning. We willen met klem verzoeken om deze termijn niet verder te verschuiven. Kunnen we hier 

een toezegging in krijgen? Pas als we een integraal beeld hebben van de ondersteuning, de 

mogelijkheden en de kansen die we vanuit de gemeente aan minima bieden en waar dat zich op 

richt, kunnen we verder spreken over een afgewogen minimabeleid. Tegelijk zullen we ook op de 

groep inwoners moeten letten die qua inkomen net boven de inkomensgrens vallen.  

Een andere vorm van ondersteuning is schuldhulpverlening. De ChristenUnie pleit ervoor dat middels 

schuldhulpverlening eventuele schuldenproblematiek bij onze inwoners grondig wordt aangepakt. 

Die aanpak zit hem naar onze overtuiging vooral in het voorkomen van de negatieve spiraal. 

Voorlichting, vóórdat de schulden gemaakt worden, is dan ook van cruciaal belang. 

10. Gezondheid en duurzaamheid 
Naast de transities in de zorg hebben we ook te maken met de energietransitie. Onlangs legden we 

de gemeentelijke ambities vast in het duurzaamheidprogramma. De ChristenUnie staat volledig 

achter de ambities van het college, maar vraagt zich tegelijk af of de ambities haalbaar zullen zijn. De 

Genestetstraat en de lokale energie etalage zijn goede voorbeelden van informeren en stimuleren. 

Toch pleiten wij voor het nog actiever benaderen van de inwoners en huizenbezitters in het 

bijzonder. Promotie van bewustwording van eigen energieverbruik en mogelijkheden tot besparing 

daarop moedigen wij aan. Dat geldt ook voor particuliere initiatieven zoals een energiecoöperatie. 

De ChristenUnie is voor windturbines: het is op dit moment de meest rendabele vorm van 

hernieuwbare energie. Wel vinden we goede planparticipatie noodzakelijk en zorg voor financiële 

participatie als plaatsing onvermijdelijk is in dichtbevolkt gebied. Wat ons stoort is dat de provincie 

geen alternatieven in plaats van een windturbine toe wil staan. Dit is wellicht een punt voor het 

college om in haar netwerk en samenspraak onder de aandacht te brengen. Ook blijven wij tegen 

(schalie)gasboringen in Ridderkerk. 
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We zien met belangstelling het voorstel van een nieuwe afvalscheiding en -inzameling tegemoet. We 

hopen dat er samen met een diverse selectie van onze inwoners een gedragen voorstel op tafel komt 

die voorziet in een goede balans tussen service, milieu en kosten. Ook dwingt het klimaatprobleem 

ons na te denken over de waterhuishouding in Ridderkerk. Met nog twee grote waterbergings-

opgaven binnen Ridderkerk is dus nog niet alles gereed voor de toekomst. Ook wordt op 

verschillende plaatsen in de gemeente, zoals bijvoorbeeld aan de Blaak, na een flinke regenbui nog 

wateroverlast ervaren. De ChristenUnie ziet ook graag dat deze gebieden de aandacht krijgen die ze 

verdienen om erger in de toekomst te voorkomen.  

Willen we een mooie toekomst voor onze kinderen, dan moeten we toewerken naar een circulaire 

economie. Dat betekent geen voedselverspilling, geen afval, maar seizoensgebonden eten enz. ‘We 

zullen moeten leren leven van de rente en niet van de hoofdsom van de aarde.’ (Herman Wijffels, 

Circulaire economie). 

Het komend jaar wordt geïnvesteerd in het verbeteren van het geluidsscherm van Het Zand, en 

geluidsreducerend asfalt op de Rotterdamseweg. De ChristenUnie zou liever zien dat het 

geluidsniveau op de Rotterdamseweg vermindert door middel van het afwaarderen/ downgraden 

van de functie van deze route. Sluipverkeer wat de A15/A16 voor een deel wil mijden, hoort hier niet 

thuis. Wordt er in de toekomstvisie ook nadrukkelijk gekeken naar de functie van de Rotterdamse-

weg? En nu we het toch over schermen hebben, is er al zicht op het realiseren van het ontbrekende 

geluidscherm langs de A15/A16 die in het kader van de wet SWUNG geplaatst zou worden? 

Nederland en Ridderkerk scoren qua gezondheid goed met uitzondering van overgewicht. In het 

coalitieakkoord geeft het college aan actief met scholen en sportverenigingen in overleg te gaan om 

gezonde snacks te promoten. Zijn hier inmiddels al resultaten mee bereikt? Welke stappen worden 

nog meer genomen? Meer fitnesstoestellen in de buitenruimte, een hardlooproute en bijvoorbeeld 

een trimpad zijn nuttige toevoegingen. 

11. Ruimtelijke ontwikkeling en wonen 
De komst van de nieuwe Omgevingswet wordt na de BAR-samenvoeging en de 3 decentralisaties een 

volgende grote operatie voor ambtelijk Ridderkerk. We worden in de komende periode graag op de 

hoogte gehouden van de vorderingen rond dit proces. 

Het college zet zich het komend jaar mede in voor het behoud van Huijs ten Donck, door middel van 

het opstellen van een visie hierover, inclusief een haalbaarheidsplan. De ChristenUnie onderschrijft 

het belang van het behoud van dit unieke erfgoed voor Ridderkerk. Dat is niet alleen een 

verantwoordelijkheid voor de huidige bewoners van Huijs ten Donck, maar ook voor de gemeente 

Ridderkerk. 

De ChristenUnie ziet graag Plein Oost samen met de zittende ondernemers en de buurt opgepakt. 

Goede ideeën uit de wijk hierover moeten zeker een kans krijgen. Ook kijken we uit naar de 

vorderingen die het college maakt in overleggen met mogelijk exploitanten van glasvezelnetwerken, 

we kijken dan ook uit naar het raadsvoorstel in het eerste kwartaal van 2016. 

Met Woonvisie zullen opnieuw prestatieafspraken worden gemaakt. Wij willen deze gelegenheid ook 

aangrijpen om samen met Woonvisie concrete opdrachten te formuleren om zich op duurzaam 

bouwen in te zetten en bijvoorbeeld de nul op de meter woningen zoals in eerdere aangenomen 

moties meer en meer toe te passen. Met deze ontwikkelingen kunnen we aan onze ambities op 

gebied van duurzaamheid werken en de lasten van de huurwoningen verlagen.  
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12. Financiering en algemene dekkingsmiddelen 
Financieel gezien staan we er in Ridderkerk goed voor. Al een aantal jaren. De voorliggende begroting 

laat zien dat er vanaf 2018 een sluitende begroting is zonder inzet van een dekkingsreserve. Als we 

dat ook de komende jaren weten vol te houden, hebben we een verantwoord huishoudboekje. 

Gezien de onzekerheden die er nog zijn binnen het sociale domein moeten we ons nog niet rijk 

rekenen. De woonlasten stijgen gelukkig maar licht.  Daarnaast mogen we beseffen dat deze lasten in 

Ridderkerk nog altijd lager zijn dan de ons omringende, vergelijkbare gemeenten. We waarderen ook 

dat het college de door het Rijk verplichte extra afvalstoffenheffing niet direct in 2016 doorbelast aan 

de inwoners, maar gekozen heeft om dit getrapt te doen in vier jaar. We zijn echter nog niet 

helemaal gerust over de begrote hoogte van de vennootschapsbelasting en zullen dat om die reden 

het komend jaar ook goed in de gaten blijven houden. De reserves van Ridderkerk zijn ruim. De 

bovenmatige reserves zou de ChristenUnie graag willen inzetten om op termijn kostenreductie van 

onze gemeente mogelijk te maken. De reserves gebruiken voor energiezuiniger maken van 

gemeentelijke gebouwen en te investeren in hernieuwbare energie is zo'n voorbeeld. Is het college 

bereid om de mogelijkheden voor dergelijke kostenreductie te onderzoeken? 

Slotwoord 
De begroting 2016 zit vol plannen en ambities. Dat is nodig en dat is goed. Echter, de fractie van de 

ChristenUnie is ervan overtuigd dat zowel het college als de raad voor uitvoering van al deze plannen 

afhankelijk is van de hulp van onze hemelse Vader. Want, zoals Paulus het eeuwen geleden al zei: in 

Hem leven wij, bewegen wij ons, en bestaan wij (Handelingen 17:28). 

Gelukkig mogen wij weten dat God regeert en Hij deze wereld bestuurt en onderhoudt en dat er 

niets gebeurt buiten Zijn wil om. Deze wetenschap geeft de ChristenUnie-fractie voldoende kracht en 

vertrouwen om onze taak hier in de gemeenteraad te kunnen doen.   

Zorgvuldig omgaan met deze wereld en met elkaar, dat is wat wij allen, die werkzaam zijn in het 

belang van Ridderkerk en haar bewoners, willen toewensen, onder de zo noodzakelijke zegen van 

God. 

 

Fractie ChristenUnie Ridderkerk  
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Overzicht van alle vragen 
 

1. Hoe gaat het proces eruit zien om te komen tot nieuwe prestatie-indicatoren waarmee de 

voorgang gedurende het begrotingsjaar te monitoren is? 

 

2. Loopt het Driehoeksveer gevaar in de Waterbus ook een rechtstreekse verbinding exploiteert 

naar Kinderdijk? 

 

3. Houdt het college zicht op het voorkomen van verval van de voormalige huishoudschool? 

Wat is de bouwkundige staat van het pand op dit moment? 

 

4. Welke kansen en uitdagingen ziet het college voor de komende periode als het gaat om het 

functioneren van de gebiedsteams? Kan het college inzicht geven in de programmalijn 

‘Doorontwikkeling gebiedsteams’? 

 

5. Is het verdere samenwerking van de jeugd- en gezinsteams met de gebiedsteams een snel te 

realiseren verbetering, of kost dat meer energie en/of capaciteit om dat voor elkaar te 

krijgen? 

 

6. Kan de portefeuillehouder WMO toezeggen met de uitvoeringsverantwoordelijken te 

bespreken dat de inhoudelijke zorg belangrijker is dan het stimuleren van de 

zelfredzaamheid, en over de uitkomsten van die bespreking de raad te informeren? 

 

7. Wat zijn de resultaten van het onderzoek n.a.v. motie 2015-052 (Vluchtelingenopvang), en 

welke bijdrage kan de gemeente Ridderkerk leveren in het oplossen van de 

vluchtelingenproblematiek? 

 

8. Kan de wethouder toezeggen dat het onderwerp armoedebeleid niet wederom verder naar 

achteren wordt geschoven, en in het eerste kwartaal van 2016 behandeld wordt? 

 

9. Is er al zicht op het realiseren van ontbrekende geluidscherm langs de A15/A16? 

 

10. Zijn er inmiddels resultaten bereikt in de overleggen met scholen en sportverenigingen 

omtrent promotie van gezonde snacks? 

 

11. Is het college bereid om de mogelijkheden voor kostenreductie in de toekomst met behulp 

van inzet van de bovenmatige reserves, te onderzoeken? 


